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Folketingets Erhvervsudvalg  
 

Opfølgende svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 26. april 2021.  

Spørgsmål nr. 481: 

”Er der eksempler på, at staten har sænket huslejen for lejere under coronakrisen?” 

Svar: 

Indenrigs- og Boligministeriet besvarede indledningsvist spørgsmålet d. 25. juni 2021 

efter høring af Bygningsstyrelsen. I den forbindelse blev det oplyst, at ministeriets 

indledende afdækning fordrede, at den oprindelige høring blev udvidet til også at gæl-

de Naturstyrelsen og Slots- og Kulturstyrelsen. Indenrigs- og Boligministeriet har nu 

haft spørgsmålet i høring hos de pågældende institutioner.  

Naturstyrelsen har oplyst følgende: 

”Naturstyrelsen ikke har ydet lejerabat som følge coronakrisen. For at tilgodese er-

hvervslejerne og den vanskelige situation de stod i efter den 11. marts 2020, meddelte 

Naturstyrelsen de erhvervslejere, der var direkte ramt af coronanedlukningen såsom 

restauranter, kroer og forlystelser, at de kunne få henstand med lejebetaling indtil der 

var klarhed over hjælpepakker mv. Henstand blev for visse typer af erhvervslejemål 

givet til september 2020. I den efterfølgende periode er der indgået ganske få hen-

stands- og afdragsordninger mv. og kun i situationer, hvor der også har været andre 

relevante forhold at tage i betragtning.” 

Slots- og Kulturstyrelsen har oplyst følgende: 

”Slots- og Kulturstyrelsen har ikke ydet lejerabat eller lejefritagelse som følge af coro-

nakrisen. For at tilgodese lejere, der har haft likviditetsproblemer, har styrelsen i peri-

oden 11. marts – 31. december 2020 suspenderet huslejeinkasso ved lejers forsinkede 

eller manglende betaling af huslejekrav, og har i stedet givet de lejere der har ansøgt 

om det, henstand i perioden, så de havde større økonomisk fleksibilitet.” 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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